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Referat af skolebestyrelsesmøde 
 
Torsdag d. 3. Oktober 2024 
 
 
Mødeleder: Mary 
Referent: Lisbeth, souschef 
 
Deltagere: Poul, Alexandra, Ole Michael, Mary, José, Karoline, Helle, Tobias, Clara, Hedvig, Jesper og Lisbeth  
Afbud: Anne, Thomas og Liv 
 
 
1. Nyt fra:  
Skolelederen:  
- Økonomi: orientering om status. Pt får skolen midlertidig hjælp fra en økonomisk partner indtil en ny bliver ansat. 
Den midlertidige har opdaget at der er et større underskud end ved præsentationen i marts. Det betyder en æn-
dring i forhold til det regnskab, som skolebetyrelsen blev præsenteret for i marts.  
 
- Kommunen har fået ny skolechef, som starter d.1.11.24. Anne Sofie Stevnhoved 
 
- Udskudt klassedannelse: Der er i dag sendt besked ud til forældrene om klassedannelsen på 0. Årgang efter den 
proces, som har været i gang siden skolestart. Opstart på skolen i juni var i tryghedsgrupper og ikke klasser. Proces-
sen har givet både børn og personale et kendskab til hinanden, som de ellers ikke har haft tidligere. Der er ikke lavet 
evaluering endnu, da klasserne først på mandag starter og derefter skal der ses på, om det har givet bedre klasse-
grundlag end tidligere. 
Punktet skal besøges senere. Jævnfør årshjulet. 
 
- Todelt skole: 
Kort orientering om, hvor skolen er i forhold til fagfordelingsprocessen. Fagfordelingen er sat til at være færdig til 
ultimo marts. Procesen er aftalt i MED. Udfordringen for Bagsværd Skole er, at der er en overvægt at lærere, som 
ønsker udskolingen og har udskolingsprofil, når skolen todeles. 
 
Formanden: 
- I forhold til økonomi, så google: kend din kommune 2024, hvor man kan se, hvordan Gladsaxe kommune bruger 
pengene.  
 
Eleverne:   
- Det største problem for eleverne, som det store elevråd dækker, er affaldssortering.  
- Der savnes et fællesskab på tværs af hele skolen. Så den barriere der er mellem store og små kan nedbrydes. Ven-
skabsvennerne kan løfte noget, men ikke det hele.  
Kommentar: Det samme ønsker hele huset, så derfor er der planlagt 3 trivselsdage på tværs af hele skolen. 
 
Øvrige:  
- Skolen har onsdag taget kontakt til forvaltningen ang. trafikforholdene i forbindelse med gravarbejdet på Bags-
værd Hovedgade. 
 
Input fra forældre: 
-Flaget på halvt. Hvordan kan det kommunikeres ud i den rette rækkefølge, så alle er informeret, inden det sker. Det 
har ledelsen/skolen allerede drøftet, så det ikke sker igen. 
 
 
2. Gennemgang af pricipper – fra før 2021 
 
Forslag til plan, Arbejdsgrupper? 
- Undervisning og pædagogik (2010), Vikardækning (2011) 
- Faglig fordybelse (2015), Lektiehjælp (2015),  
- Bevægelse og idræt (2010), Sund kost (2010) 
- Trivsel (2016), Digital antimobbeplan (2016), Ordensregler (2016) 
- Ændrig af antal klasser på en årgang (2017),  
- Åben skole og samarbejde med eksterne (2018) 
- Brug af hjem o.a. sikkerhedsudstyr (2019) 
- Nye principper - der skal ses på, om der mangler principper i forhold til lovgivningen med de eksisterende. 
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Det besluttes at der nedsættes to arbejdsgrupper, som på næste møde fremlægger deres arbejde: 
 a. et lille udvalg ser på principperne fra før 2013, er de relevante.  
B. Et andet udvalg kunne se på om Antimobbesttrategi + Digital mobbeplan kan slås sammen. 
 
Skal der være principper for alt? Eller er noget indarbejdet i skolens hverdag.  
 

A. Ole Michael, Jesper, Helle  
 

B. Poul, Jesper, Hedvig og Clara, José 
 

 
3. Orientering om ”Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram”  
 
https://www.uvm.dk/folkeskolen/folkeskolens-maal-love-og-regler/politiske-aftaler/folkeskolens-kvali-
tetsprogram/om-aftalen/ikrafttraedelsesoversigt 
 
En gennemgang af aftalen, og hvad samtale om, hvad der ligger i de enkelte punkter.  
Der skal ses på, hvilken betydning aftalen har for de eksiterende principper, som skolebestyrelsen har vedtaget.  
Flere af punkterne afstedkom en drøftelse af, hvilken betydning får det for skolen. 
 
4. Opsamling fra forældremøderne 
Kort orientering om, hvad der blev drøftet på forældremøderne på de forskellige årgange. Der var flere input til, 
hvad der kan siges og forslag til næste år. Det blev tydeligt, at flere forældre ikke kender skolebestyrelsens arbejde 
og der aftaltes, at Poul skriver til alle forældre, som formand. Hvad er skolebestyrelsens opgave og komperencer ind 
i skolen.  
 
 
5. Opsamling fra Høstfesten 
Generelt en god oplevelse for børn, forældre og personale.  
Godt at 8. årgangs forældre kunne forholde sig til princippet for Høstfest. 
 
 
6. Den nationale trivselsmåling, hvor er vi?  
Efter testen i starten af kalenderåret, når resultaterne er kommet, så ses der på i forhold til den enkelte klasse, hvad 
der skal arbejdes med i forhold til trivsel. Et andet redskab bruges som opfølgning løbende og forældrene orienteres 
om indsatser på klassen via Ugeplaner og AULA. Der var tre klasser, som havde brug for ekstra opfølgning. 
 
 
7. Evt  
22.-23. november er der landsmøde i Skole og forældre for skolebestyrelsesmedlemmer. Der kan tilmeldes to per 
skole. Skriv til Jesper ved tilmelding. 
 
 
 
Turnus: Mary (nov), Thomas (dec), Liv (jan), Ole Michael (mar), Alexandra (apr), Poul (maj), Anne (juni) 
 
 
Kommende punkter: 
Se årshjul 
Udskudt klassedannelse  
Principperne – både som punkt, men også tilbagemelding fra arbejdsgrupperne. 
Hvordan kan man bruge kontaktforældrene i forhold til bestyrelsen? En tættere forbindelse ønskes.  
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